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Seniorrådet Beslutningsprotokol nr. 8 

 

 
 
Dato: 16.09.2022 KL. 10.00 Sted: Rosenlunden 

 

Deltagere: Seniorrådet 

Fraværende: Svend Kongstad & Mette Heidemann 

Referent: Trine Roy 
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REFERAT 
 
 

1. Rundvisning på Rosenlunden v/Birgitte 

Birgitte har været leder af Rosenlunden siden april 2021. 

Rosenlunden er et lille plejehjem, med 23 beboere, som har en demenssygdom. 

Birgitte fortæller, at det er yders ideelt at lede en medarbejdergruppe, hvor hun kan 

nå at få snakket med alle i løbet af ugen. Der er i alt 33 stillinger, alle er besatte. Sy- 

gefraværet er nedadgående og der er en rigtig god medarbejdertrivsel på stedet. 

 
Beboerne er meget udfordret på deres demenssygdom. Det er vigtigt, at de passer 

rigtig godt på dem. Vigtigt at aktiviteterne er afgrænset og i små glimt. Mange af be- 

boerne får en psykiatrisk behandling. Der er også beboer med fuldt værgemål hos 

Rosenlunden. 

 
Musikterapeuten er vellidt på stedet. Musikken kan være indgangen ved nogen af de 

allermest udfordrede beboere. Hun knækker koden for hvilken musik, der hjælper hos 

den enkelte. 

 
Der har endnu ikke været nok pårørende til at danne et ”Pårørenderåd”. 

Rosenlunden har fået 2 spirer på plejehjemmet på 14 år. 

 
Der blev drøftet, at stordriftsfordelene ved et større plejehjem primært ville være på 

aften- og nattevagter. Ellers er denne størrelse plejehjem ideel i forhold til at levere 

nærværende ledelse. 

 
Birgitte har et ønske om, at folk på gulvet (også med erfaring inden for demens) får 

indflydelse på byggeri af nyt plejehjem. Eksempelvis kan arkitekter rigtig godt lide 

store vinduespartier, men det er meget lidt demensvenligt. 

 
2. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt uden bemærkninger 

 
3. Godkendelse af referat 

Godkendt med følgende rettelse: 

• Punkt 6 – Aksel fortalte om forberedelse af stormøde for Dansk Ældreråd, skal 

rettes ”stormøde for Regionens Ældreråd”. 

 
4. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

 

• Senior Nyt 

Høringssvaret afsluttes med et forslag om et øget budget på 20.000 kr. ekstra 
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til trykomkostninger. Seniorrådet har tidligere sagt ja til indkøb af papir til udgi- 

velsen af Senior Nyt i 2023, hvilket har ført til en besparelse på 9.000 kr. 

 
Seniorrådet drøfter udfordringer ved distribution af Senior Nyt, samt et ønske 

om yderligere trykte eksemplarer til Seniorrådet. 

Næste udgave udkommer ultimo december - Adressefil skal sendes 22. no- 

vember inden kl. 15.00. 

 

• Seniorrådets Facebook 

Stadig stigende medlemstilslutning, nu 374 medlemmer i Seniorrådets Face- 

book gruppe. 

Steen har efterspurgt interviews med politikerne, hvori de kan udtale sig om 

deres visioner om fremtiden i Fredericia. Seniorrådet er i tvivl om timingen er 

helt rigtig i forhold til de store besparelser, der arbejdes med pt. 

 
5. Nyt fra Rådets medlemmer 

• Flemming berettede om et godt kandidatudvælgelsesmøde vedr. ansættelse af en 

ny fagchef. Der er inviteret 5 kandidater til samtale. 

• Flemming orienterede om seniorrådets økonomi. Alt tyder på, at vi overholder 

budgettet, men med et større forbrug end tidligere. Flemming orienterede om, at 

årsbudgettet er 175.000 kr. 

• Birte orienterede om, at der bliver sendt pressemeddelelse ud vedr. borgermødet 

med Sydtrafik. Der er bestilt kaffe og kage til 80 personer. Seniorrådet er repræ- 

senteret med 6 personer på dagen. Der kommer to pers. fra kommunen og to 

pers. fra Sydtrafik. 

Aftalt at Birte sørger for at købe lidt vin til dem. Flemming byder velkommen. Birte 

er ”værtinde”. Birte sender programmet til Søren, så udarbejder han en powerpoint 

til dagen 

Læringselement: Næste gang bør vi muligvis orientere om, at arrangementet er 

uden tilmelding og at det er gratis. 

• Der arbejdes på et årsmøde, hvor Flemming fortæller om året, der er gået, og det 

kommende år. Søren Larsen får invitation til samme opgave. 

• Aksel fortalte om, at Sussie ikke når at følge op på Seniorkurser i år, pga. mang- 

lende medarbejdere. 

• Søren fortalte, at Birte har foreslået næste temaarrangement kan være ”hvordan 

man går fra hus til lejlighed”, som ældre. Hvad skal man være opmærksom på. 

Seniorrådet bakker op om forslaget. 

 

 
6. Godkendelse af endelig høringssvar vedr. budget 2023 

Aksel fremhæver, at det er et utrolig velskrevet høringssvar. 
Seniorrådet godkender svaret, Flemming sender det til kommunen@fredericia.dk 
samt til Fredericia dagblad. 

mailto:kommunen@fredericia.dk
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7. Ældreråds temadag d. 31. oktober 2022 i Middelfart 
Omhandler Sundhedsvæsenet og Sundhedsklynger 

• Aksel, Flemming, Grethe, Finn, Birte, Olaf & Jytte deltager 

• Trine tilmelder ovenstående, samt undersøger om Svend vil med og sender en møde- 
indkaldelse. 

 

 

8. Sager fra Senior- og Socialudvalget 

Aftalt at Trine fortsat arbejder på, at fremsende dagsordenen før offentliggørelse. Der- 

med behandler Seniorrådet dagsordnerne fortroligt frem til de er offentliggjorte på 

Fredericia.dk 

 
Gennemgang af de Seniorråds-relevante emner på dagsordenen, herunder følgende: 

 
• Tavlhøj aktivitetscenter – Seniorrådet bakker op om initiativet. 

• Aktivitetsområdet – Hænger sammen med Finansieringskataloget. 

• Hjemløsetællingen – Der er en fordobling af ældre hjemløse (fra 2-4 personer), fra 
2019 – til 2022. 

• Danmarkskortet – Det kunne være interessant at vide, hvor mange der har klaget 
over hjemmeplejen. Seniorrådet antager, at deres indgang er igennem Styrelsen for 
Patientsikkerhed. 

• Tilsyn: Påbuddet på Stævnhøj er ophævet. 

• Ildsjæle: Seniorrådet peger ikke på nogen. 

• Plejehjemanalyse: Seniorrådet undrer sig over, at Fredericia Kommune ikke er gået i 
gang med analysen endnu. 

• Tilbageholdenhed 

Seniorrådet gennemgik alle forslag, Formanden kommenterer til udvalgsmødet. Kom- 
mentarer sendes til Seniorrådet til godkendelse. 

 

• Formanden udarbejder budget for 2023 for Seniorrådet efter aftale med Søren Larsen 
fredag kl. 14.00. Sendes til Seniorrådet til godkendelse. 

 

 
9. Ophævelse af påbud på Stævnhøj 

Drøftet i ovenstående punkt. 

 

10. Senere indkomne sager 

Intet til referat. 

 
11. Eventuelt 

• Søren og Trine går i dialog om, hvorvidt vi skal have abonnement fra Danske Kom- 

muner. 

• Formanden skal sikre, at politikere og embedsmænd overholder loved vedr. Senior- 

rådets høringsret for ældre. Formanden henvender sig til borgmester og kommunal- 

direktør. 
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• Søren foreslår, at der er en arbejdsfordeling i forhold til gennemlæsning af nyheds- 

breve og fremlæggelse på Seniorrådsmødet efterfølgende. 

Aftalt at Søren, Flemming og Grethe afprøver det. Trine tilføjer et ”fast” punkt på 

dagsordenen – Nyheder fra Danske Ældreråd (v/Grethe næste gang). 

• Flemming spørger, om der er nogen der har mulighed for, at stå for en stand for Se- 

niorrådet til ”åbent hus på I.P. Schmidt. Det tyder ikke på det, men Jytte vil sørge for 

at synliggøre Seniorrådet. 

• Olaf indstiller, at der gøres noget for hjemmeplejen, så de kan finde p-pladser i Fre- 

dericia. Eksempelvis kan de være udfordret på 20 min. parkering ved 30 min. be- 

søg. Grethe sagde, at de I Vejle havde en lamineret p-seddel i forruden af hjemme- 

plejens biler. 

Det er et forslag Seniorrådet ønsker at viderebringe politisk. Flemming laver en skri- 

velse til Byrådet. 

. 


